

国际法研究

(双月刊)

二〇一九年第三期

(总第31期)

论美国域外管辖：概念、实践及中国因应 李庆明(3)

改革开放40年来中国涉海法理维权历程的回顾与展望 张良福(24)

区域渔业管理组织的异议审查机制

——南太平洋区域渔业管理组织两起捕鱼配额异议案述评 林兆然(43)

折中主义与理想主义之辩

——评西蒙尼德斯《全球冲突法立法：国际比较研究》 陈杰 刘仁山(64)

国际法与国际关系双重视角下的联合国维持和平行动

——评蒋圣力《联合国维持和平行动法律问题研究》 王立君(80)

国际私法国际前沿年度报告(2017—2018) 杜涛(89)

CONTENTS

The Extraterritorial Jurisdiction of the United States: Concept, Practice and China's Response	<i>Li Qingming</i> (3)
Review and Prospect of the Course of China's Maritime Rights and Interests Protection by Legal Means In the Past 40 Years of Reform and Opening-up	<i>Zhang Liangfu</i> (24)
Review Mechanisms of Objections in RFMOs: Comments on Two <i>Cases of Objections to SPRFMO's Allocations of Fish Resources</i>	<i>Lin Zhaoran</i> (43)
The Debate between Eclecticism and Idealism: A Review on Symeon C. Symeonides's <i>Codifying Choice of Law Around the World: An International Comparative Analysis</i>	<i>Chen Jie and Liu Renshan</i> (64)
The U. N. Peacekeeping Operation under the View of Both International Law and International Relation: Book Review on <i>Legal Study on the U. N. Peacekeeping Operations</i> Written by Jiang Shengli	<i>Wang Lijun</i> (80)
Frontiers of Private International Law around the World: An Annual Review (2017 – 2018)	<i>Du Tao</i> (89)